
Beantwoording technische vragen Voorjaarsbrief 2019  
 
Technische vragen GroenLinks 
 

1) P1: De voorjaarsbrief begint met het regelmatig gebruik van het persoonlijk voornaamwoord 
“Wij” of “we”. Uit de tekst is duidelijk dat hiermee niet steeds dezelfde personen bedoeld worden. 
Zo zijn de “We” in “We kijken tevreden terug……..” een andere groep mensen dan de “we” in 
“Zo weten we elkaar in de praktijk…….”    
Dat schept verwarring en geeft daardoor ruimte voor allerlei speculaties. 
Wie zijn trouwens die “we” die elkaar steeds beter weten te vinden? 
 
Antwoord 
In principe staat 'we' voor het college. Maar participatie gaat over het samen oppakken van 
zaken/onderwerpen. Daar waar het gaat over 'we weten elkaar steeds beter te vinden' betreft 
dit het college en de partij uit de samenleving. 
 

2) P3: Geconstateerd wordt dat de gemeentelijke bijdrage aan de gemeenschappelijke regelingen 
de komende jaren zullen stijgen. 
A. om welke regelingen gaat het? 
B. Waardoor worden deze stijgingen veroorzaakt? 
C. Hoeveel zal de stijging bedragen? 
D. Wordt er ook gekeken naar kostenbesparingen? 
E. Zijn er regelingen die door een rijksbijdrage ge compenseerd worden en zullen de 

kostenstijgingen daarin worden meegenomen? 
 
Antwoord: 
Voor het uitgebreide antwoord op deze vraag verwijzen wij naar het raadsvoorstel voor de 
gebundelde behandeling van de ontwerpbegrotingen verbonden partijen 2020, dat als 
agendapunt 18 op 25 juni jl. behandeld is. Daarin is opgenomen dat de bijdragen stijgen aan 
de: VRD, GGD, RUD, Meerschap Paterswolde, Recreatieschap en Publiek vervoer. De bijdrage 
aan de WPDA daalt. Dat is ook weergegeven in onderstaande tabel, welke eveneens is 
opgenomen in voornoemd raadsvoorstel. Het daadwerkelijke voordeel wijkt af t.o.v. 
onderstaande tabel omdat in de begroting de bijdragen jaarlijks worden geïndexeerd, hierdoor 
is voor een deel van de stijgingen dekking aanwezig. De stijgingen worden veroorzaakt door 
lonen- en prijzen en het intensiveren van de uitvoering van taken. Wanneer voor taken, die door 
de GR-en worden uitgevoerd geoormerkt geld beschikbaar wordt gesteld is dit verwerkt in de 
perspectievennota/voorjaarsbrief. De "gemeentelijke bijdragen" komen ten laste van het 
begrotingsresultaat en worden opgenomen in de begroting. Per saldo leveren de bijdragen aan 
de GR-en in 2020 een voordeel van € 234.000. Dit is verwerkt in de perspectievennota 2019.   
 

 
 

3) P5: Er moet € 55.000,-- meer verzekeringspremie betaald worden. Het gaat om 1 verzekering 
waarvan de premie verdubbeld wordt vanwege schadeclaims. 
A. Om welke verzekering gaat het? 
B. Wat is de oorzaak van de claims? 
C. Zijn er maatregelen genomen om herhaling te voorkomen? 
 
Antwoord: 
A. Dit betreft de aansprakelijkheidsverzekering 



B. Voornaamste feiten zijn een arbeidsconflict, daarnaast een tweetal schadegevallen i.v.m. 
een gebrek aan de openbare weg uit de periode 2016-2017.  

C. De wegen zijn inmiddels aangepakt. Onderhoud wordt uitgevoerd o.b.v. het afgesproken 
BOR-niveau, hiermee worden schadeclaims zoveel mogelijk voorkomen. De verzekering 
wordt opnieuw aanbesteed, de verwachting is dat de kosten dan naar beneden gaan. 
Momenteel lopen geen grote schades. 

 
4) P6: De eerste resultaten van het TVO zijn zeer positief en veelbelovend. 

A. Waaruit blijkt dit? 
B. Zijn effectiviteit en resultaten nader toe te lichten? 

 
Antwoord: 
A. De eerste TVO's hebben geleid tot een goede samenwerking en verbinding tussen het 

sociaal domein en veiligheidsdomein. Het TVO zorgt ervoor dat sociaal maatschappelijke 
veiligheidsincidenten/problemen, of dreiging daarvan in beeld worden gebracht en op 
tactisch/strategisch niveau in goede banen worden geleid of voorkomen. Het is gericht op 
het boeken van resultaat, stellen van prioriteiten en het SMART stellen van de doelen. Er 
wordt integraal planmatig gewerkt en gestuurd op operationele uitvoering. Op deze manier 
is het duidelijk waar de regie ligt en is er een goede afstemming tussen de verschillende 
partijen. 

B. Op 11 juni jl. is er aan de fractievoorzitters van de gemeenteraad een nadere toelichting 
gegeven op het TVO door de beleidsadviseur veiligheid en de burgemeester. Wat blijkt uit 
de eerste TVO's is dat de problematiek integraal in beeld wordt gebracht en wordt 
aangepakt. Dat betekent dat vanuit verschillende partijen (o.a. sociaal domein, handhaving 
en politie) wordt gezorgd voor een goede informatievoorziening en dat we een integrale 
aanpak uitvoeren met een gezamenlijk doel. 

 
5) P6: Verwacht het college dat de 50 schademeldingen die, na de beving van 22 mei 2019, vanuit 

onze gemeente zijn gedaan, op een vlotte, adequate en ruimhartige manier afgehandeld zullen 
worden? 

 
Antwoord: 
De Tijdelijke Commissie Mijnbouwschade Groningen (TMCG) is het loket voor de aanvragen 
om vergoeding van mijnbouwschade als gevolg van de gaswinning in Groningen. Vanaf 3 juli 
2019 heeft de Minister de Stuwmeerregeling van kracht verklaard, een omvangrijke operatie om 
de schadeafhandeling te versnellen. Iedereen met een openstaande schademelding die is 
ingediend vóór 13 juni 2019 en die binnen het effectgebied van de gaswinning woont, krijgt de 
keuze een vaste schadevergoeding van 5.000 euro te accepteren in plaats van 
schadeafhandeling via de reguliere procedure. Daarmee worden dan alle volgende stappen van 
de reguliere procedure overgeslagen. Voor een deel van hen,  is er ook nog de keuze voor een 
variabele vergoeding tot maximaal 11.000 euro (inclusief btw). Deze vergoeding wordt op basis 
van facturen van een zelfgekozen aannemer toegekend en uitbetaald. Belangrijke voorwaarde 
voor de Stuwmeerregeling is dat het iedereen vrij staat om de reguliere procedure voort te 
zetten. De inspanningen van ons college blijven erop gericht om schades op voortvarende en 
ruimhartige wijze te behandelen en aan te dringen op de realisatie van één schadeloket voor 
alle schades als gevolg van mijnbouw. 

 
6) P7: ZVHD krijgt een extra bijdrage van € 14.000,-- gedurende 4 jaar. 

Moet hieruit worden opgemaakt dat ZVHD een goede ontwikkeling doormaakt? 
 

Antwoord: 
Dat klopt. In 2018 zijn er verbetervoorstellen aangenomen om de capaciteit, continuïteit, 
stabiliteit en kwaliteit te verbeteren van het ZVHD. Deze voorstellen zijn aangenomen en in 2019 
doorgevoerd. Als gemeente zijn wij positief over deze doorvoering. Wij hebben binnen de 
gemeente een goede verbinding tussen het TVO (Tactisch Veiligheidsoverleg) en het ZVHD en 
maken wij ook veelvuldig gebruik van het ZVHD. 

 
7) P8: Onderhoud en investering in bruggen 

A. A: Wat is de stand van zaken m.b.t. de bruggen in de Waterwijk in Terborch, waarvoor nog 
steeds een gewichtsbeperking geldt? 



B. B: Zijn er maatregelen getroffen dat soortgelijke problemen zich niet ook in de Rietwijk in 
Terborch gaan voordoen? 

 
Antwoord: 
A. Er wordt de laatste hand gelegd aan een aantal onderzoeken en doorrekeningen. Dit 

gebruiken we in de gesprekken die gevoerd worden met de toenmalige aannemer  
B. Ja die zijn getroffen. 

 
8) P8: Duurzame verlichting 

A. Wordt bij het vervangen van lichtmasten ook gekeken naar zgn. “slimme verlichting”, die 
alleen aangaat als er verkeer langskomt, of aan lichtmasten die worden opgeladen met 
zonne-energie? 

B. Wordt bij het overwegen om lichtmasten niet te vervangen wel voldoende rekening 
gehouden met de omgevingsveiligheid, ook wat betreft het “veilig voelen” van de burgers? 
 
Antwoord: 

A. Ja, er wordt wel over nagedacht. Beide typen verlichtingen kosten fors meer dan een 
standaard Led lamp aan een bestaande mast. 

B. Daar wordt rekening mee gehouden. Er wordt altijd een verlichtingsplan, vlekkenplan 
gemaakt.  

 
9) P8: Onderhoud wegen 

Wat is de staat van onderhoud van de, binnen de gemeente aanwezige, schelpenpaden? Zijn 
er knelpunten? 
 
Antwoord: 
Schelpenpaden verdwijnen langzaam uit deze gemeente. Deze worden of zijn al vervangen 
door halfverhardingen van een milieuvriendlijker materiaal. Er zijn op dit moment geen 
knelpunten.  
 

10) P9: Bedrijventerrein Vriezerbrug is opgezet als bedrijventerrein voor lokale ondernemers. 
A. Hoeveel ondernemers zijn er gevestigd op bedrijventerrein Vriezerbrug? 
B. Hoeveel daarvan zijn afkomstig uit de gemeente Tynaarlo? 
C. Hoeveel arbeidsplaatsen worden hier gegenereerd per bedrijf? 

 
Antwoord: 
A. Volgens het handelsregister van de kamer van koophandel zijn er 198 bedrijven gevestigd 

op het bedrijventerrein  Vriezerbrug. 
B. Dit is nauwelijks na te gaan aangezien bedrijfspanden zijn verkocht, sprake is van huur in 

bedrijfsgebouwen en bedrijven zijn verhuisd. Door de gemeente wordt hier geen actief 
beleid gevoerd op het monitoren hiervan.  

C. Deze informatie is niet voorhanden. 
 

11) P9: Bedrijvenregeling 
Is het mogelijk deze regeling aan duurzaamheidsdoelstellingen te koppelen en daarmee dus 
een bewuste keuze maken en volop gaan stimuleren op duurzame oplossingen bij duurzame 
bedrijven? 
 
Antwoord: 
De bestaande regeling is niet expliciet hiervoor bedoeld. De bedrijvenregeling bestaat uit twee 
deelregelingen. De Arbeidsplaatsenregeling voor nieuwe banen (APR) - De 
Rentekortingsregeling voor leningen (RID) Wel wordt gekeken of de regeling herijkt moet 
worden en dan zijn er mogelijkheden om andere accenten toe te voegen 
 

12) P10: Breedband 
Wanneer start Glasvezel Buitenaf met de aanleg van de glasvezelkabels in de gemeente 
Tynaarlo en wanneer zijn die werkzaamheden voltooid? 
 
Antwoord: 



In mei dit jaar is gestart in Annen in de gemeente Aa en Hunze. De planning is dat in februari 
2020 gestart wordt in de gemeente Tynaarlo. Naar verwachting is iedereen eind augustus 2020 
aangesloten op het glasvezelnetwerk 
 

13) P12: "We willen voor en tijdens het proces goed aandacht houden voor de communicatie met 
alle belanghebbenden., We maken hiervoor plannen en stellen geld beschikbaar. Als gemeente 
nemen we een regisserende rol om alle spelers te betrekken.” 
A. Is bovenstaand citaat ook van toepassing op de sluiting van het Harens Lyceum in 

Zuidlaren? Wilt u het antwoord toelichten. 
B. Indien het OOG op dit punt in gebreke is gebleven, stelt de gemeente het OOG dan 

verantwoordelijk voor het geleden verlies aan gemeenschapsgelden? 
C. Onderneemt de gemeente nog stappen om een voortgezet onderwijs locatie te behouden 

in Zuidlaren? 
 

Antwoord: 
 Dit betreft geen technische vraag 
 

14) P12: Openbaar onderwijs 
Zijn bij de planvorming en bij het aanbesteden van nieuwbouw of (ver)nieuwbouw de 
duurzaamheidsaspecten meegenomen? 
 
Antwoord: 
Niet vanuit de gemeente de schoolbesturen zijn zelf bouwheer en moeten minimaal voldoen 
aan het bouwbesluit. Voor nieuwe scholen vanaf 2020 geldt BENG (bijna energie neutraal).  
 

15) P12: "De gemeente is verantwoordelijk voor het openbaar onderwijs”. 
Vanuit welke visie vervult de gemeente deze verantwoordelijkheid? Denk daarbij aan voldoende 
aanbod, thuisnabij onderwijs etc. 
 
Antwoord: 
Met de verantwoordelijkheid van de gemeente wordt invulling gegeven aan de grondwettelijke 
taak van de overheid: te voorzien in ‘voldoend openbaar algemeen vormend lager onderwijs in 
een genoegzaam aantal scholen’ (art. 23 GW). 
 
Als overheid is de zorg voor het onderwijs vanzelfsprekend. Het is niet voor niets dat in de 
grondwet wordt bepaald dat ‘het onderwijs een voorwerp van de aanhoudende zorg der regering 
is’. Vanuit dit perspectief bezien is de bemoeienis van de (lokale) overheid met het onderwijs, 
openbaar en bijzonder, te legitimeren. Daarbij moet er echter wel rekening mee worden 
gehouden dat deze bemoeienis zich op evenwichtige wijze verhoudt tot de verdeling van 
bevoegdheden en verantwoordelijkheden. Daarom wordt, voordat wordt ingegaan op wat de 
toezichtstaak behelst, eerst benoemd wat het niet is. Het toezicht is niet: 
• Het besturen van de stichting voor openbaar onderwijs: daarvoor heeft de stichting zelf een 

bestuur. 
• Het toezicht op de kwaliteit van het onderwijs. Dat is een (wettelijke) taak van de 

onderwijsinspectie. 
• Het toezicht gaat ook niet over het al dan niet rechtmatig en doelmatig inzetten van de 

middelen. Dat is een rol voor de accountant. 
 
Het toezicht op het bestuur door de gemeente wordt in de statuten van de stichting geregeld. 
Doel van het toezicht conform de wettelijke eisen is: 
1. erop toezien dat het onderwijs volgens de wezenskenmerken van het openbaar onderwijs 

wordt gegeven, 
2. dat invulling wordt gegeven aan de grondwettelijke taak van de lokale overheid, namelijk 

het geven van ‘voldoend openbaar onderwijs in een genoegzaam aantal scholen’. 
 
Thuisnabij aanbod valt niet onder de verantwoordelijkheid van de gemeente. 
 

16) P12: Autochtone laaggeletterden zijn moeilijk te bereiken, maar er blijft worden gezocht naar 
nieuwe mogelijkheden. 
Hoe gaat die zoektocht plaatsvinden? 



 
Antwoord: 
We maken gebruik van de landelijk opgedane kennis en ervaring en willen deze ook in Tynaarlo 
gaan toepassen. We zijn in overleg met WPDA, sociale teams en humanitas en willen ook 
bedrijven benaderen. Daarnaast zijn de sociale teams op cursus geweest om laaggeletterdheid 
te herkennen. 
 

17) P12: Passend onderwijs 
Wanneer komt de definitieve rapportage van het CMO STAMM onderzoek? Dit is van belang, 
vooral omdat Passend onderwijs landelijk gezien nog onvoldoende is gerealiseerd?"  
 
Antwoord: 
Wij verwachten de definitieve rapportage na de zomervakantie 
 

18) P13: Sportadviescafé 
Hoe gaat de gemeente de duurzaamheid via de sportaanbieders verder vormgeven? 
 
Antwoord: 
Tot 1 juni jl. had de Drentse Energie Organisatie de tijd om energieleningen op basis van de 
Regeling Energielening Sport Tynaarlo te verstrekken aan sportverenigingen in de gemeente 
Tynaarlo. De bestaande leningproducten van DEO blijken voldoende in de behoeftes te 
voorzien. Een aanvullend product zoals we toen hadden gemaakt, waardoor 100 % geleend 
kon worden, bleek in de praktijk niet nodig te zijn. Sportinstellingen hebben voldoende 
mogelijkheden om te financieren. Daarnaast bestaan er subsidiemogelijkheden, zoals de 
BOSA-regeling. Hierover heeft de gemeente eind 2018 een voorlichtingsavond verzorgd. De 
meeste sportinstellingen hebben dan ook al duurzaamheidsmaatregelen genomen. In kader 
van het op te stellen programma duurzaamheid zullen de ontwikkelingen en mogelijkheden 
via/bij sportaanbieders worden onderzocht. 
 

19) P15: Exploitatie zwembaden., 
Hoe kan het dat de energiekosten van de zwembaden meer dan trendmatig stijgen nu zij op 
zonnepanelen zijn overgegaan? 
 
Antwoord: 
De energieprijzen zijn in de afgelopen jaren meer dan trendmatig gestegen. De energielasten 
in de exploitatie van de zwembaden (jaarrekening 2018) zijn fors lager dan in een situatie waarin 
geen duurzaamheidsmaatregelen zouden zijn genomen. Wat meespeelt is dat pas vanaf 2017 
maatregelen gefaseerd zijn ingevoerd. Het rendement is niet direct optimaal, omdat installaties 
moeten worden ingeregeld. De jaarrekening 2019 zal - volgens verwachting - een lagere 
energielast laten zien dan die van 2018.  

 
20) P17: Beschermd wonen 

A. Gaan we in 2021 alleen verder of samen met andere gemeenten en zo ja, met welke? 
B. Wat kost de vestiging van een beschermd wonen locatie en wat kost het beschermd wonen 

zelf? 
 

Antwoord: 
A. Vanwege de specifieke doelgroep is de intentie om decentralisatie Beschermd Wonen 

op te pakken in NMD verband. E.e.a. in lijn met de bevindingen van de commissie 
Dannenberg: wanneer mogelijk begeleiding of ondersteuning in de thuissituatie.  

B. Het idee achter de decentralisatie van het Beschermd Wonen is om mensen zoveel 
mogelijk in de eigen woning/woonomgeving op te vangen. Dus juist niet intramuraal/in 
een beschermd wonen locatie. Uiteraard zijn er gevallen waarbij ondersteuning of 
begeleiding in de thuissituatie niet mogelijk of gewenst is. Dit is een van de redenen om 
deze decentralisatie in NMD verband op te pakken: niet elke afzonderlijke gemeente 
heeft voldoende beschermd wonen locaties om inwoners in de eigen woongemeente 
(al dan niet tijdelijk) intramuraal op te vangen. NB. met de huidige informatie lijkt het er 
op dat de decentralisatie beschermd wonen uitgesteld gaat worden tot minimaal 2022.  

 
21) P18: VTD 



Waar komt de forse kostenstijging vandaan, als er geen sprake is van kwaliteitsverbetering? 
 

Antwoord: 
VTD heeft er een aantal nieuwe wettelijke taken bijgekregen, deze kosten extra tijd en inzet. Dit 
betreft: Eerder in Beeld,  Stoppen en duurzaam oplossen en Specifieke groepen 
(Ouderenmishandeling) Daarnaast is er veel wisseling geweest van personeel. Er zijn 10 
nieuwe mensen aangetrokken, maar die moeten worden ingewerkt en zijn niet direct optimaal 
inzetbaar. 
 

22) P19: Jeugdoverlast 
Is de Jongerenraad ook één van de betrokken partijen? 
 
Antwoord: 
Op dit moment is de jongerenraad hier nog niet bij betrokken. De eerstvolgende vergadering 
van de jongerenraad schuift burgemeester Thijsen aan om in gesprek te gaan met de jongeren 
over het thema overlast jongeren om te kijken wat de jongerenraad hierin kan betekenen. 
 

23) P19: Motie kinderpakket 
Waarop is het bedrag van € 30.185 gebaseerd? 

 
 Antwoord: 

Dit is het bedrag dat Tynaarlo in 2019 en 2020 extra krijgt voor armoede en schuldhulpverlening. 
Het kabinet heeft in 2018 besloten om extra in te zetten om mensen in armoede en met schulden 
te helpen en om naast de huidige armoedegelden incidenteel voor drie jaar extra middelen 
beschikbaar te stellen. Hoe gemeenten hier invulling aan geven in afhankelijk van de lokale 
context. Eind 2018 was nog niet besloten over de inzet van de middelen in 2019. Naar 
aanleiding van de aangenomen motie van de raad om een kindpakket op te zetten, is besloten 
het budget hiervoor in te zetten. De exacte kosten voor het kindpakket zijn nog niet te noemen. 
In ieder geval is er budget nodig voor het coördinatiepunt, facilitering van de website, 
communicatie en een reserve voor mogelijk aanvullende subsidie voor betrokken partijen zoals 
het Jeugdfonds Sport en Cultuur en Stichting Leergeld. Dit laatste punt omdat in Assen de 
ervaring is dat door het kindpakket de aanvragen bij deze partijen enorm zijn gestegen. 

 
24) P20: Duurzaamheid 

Is er budget voor burgerinitiatieven m.b.t. duurzaamheid en waar houdt men rekening mee? 
 
 Antwoord: 

Er is budget voor het ondersteunen van de opstart van bewonersinitiatieven. 6 x max 1500/per 
initiatief per jaar. Buurtteam energie, buurtmoestuin, glasvezelinitiatieven en dergelijke zijn de 
afgelopen jaren ondersteund. 

  
25) P20: Duurzaamheid 

Wordt bij het herijken van de milieuvisie ook het GAE meegenomen? 
 
Antwoord: 
In het programma duurzaamheid van de gemeente Tynaarlo zal geen standpunt worden 
ingenomen over het wel of niet hebben van een luchthaven op eigen grondgebied. Waar het 
gaat om het bedrijf GAE, zullen we het verduurzamen van GAE, net als alle andere bedrijven, 
meenemen in het nieuw op te stellen programma, waarbij we tevens bepalen wat de rol van de 
gemeente hierbij zal zijn. 
 

26) P20: Riolering 
Is in het huidige GRP voldoende rekening gehouden met maatregelen die moeten worden 
genomen i.v.m. de klimaatverandering? 

 
 Antwoord: 

Het huidige GRP zit in zijn nadagen, er wordt gewerkt aan een nieuw GRP, waarin dit ene 
prominente plaats krijgt.  
 

27) P22: Volkshuisvesting 



Zijn bij de centrumontwikkeling in Zuidlaren en het Centrumplan van Eelde de 
duurzaamheidsaspecten als één van de uitgangspunten genomen? 
 
Antwoord: 
Bij Centrumontwikkeling Zuidlaren is momenteel sprake van een participatietraject. De uitkomst 
daarvan en de vervolgstappen voor wat betreft ontwikkelkaders zijn nog niet vastgesteld. In 
Eelde is een groot deel van de klinkers hergebruikt. Tevens is er een gescheiden rioolstelstel 
aangelegd zodat hemel- en vuilwater apart worden afgevoerd. In eerste aanleg was er sprake 
van hergebruik van de bestaande lichtarmaturen, later is door uw raad krediet beschikbaar 
gesteld voor nieuwe armaturen. 
 

28) P30: Maatschappelijk krediet RUD 
A. Is dit een eenmalig krediet? 
B. Bestaat er inmiddels een geüniformeerd format voor het digitaal beschikbaar stellen van de 

dossiers aan de RUD? 
C. Zo ja, wordt hier al mee gewerkt? 

 
Antwoord: 
A. Ja, de hoogte is bepaald op basis de ervaring die wij hebben opgedaan rondom de eerste 

digitalisering van een aantal dossier/adressen.  
B. De informatie wordt in PDF gezet en geüpload in het LOS systeem. De RUD haalt 

vervolgens de informatie daaruit.  
C. Ja. 
 

29) P38: WMO 
De kostenstijging door invoering van het abonnementstarief wordt ook landelijk waargenomen.  
Cliënten die voorheen de huishoudelijke hulp zelf betaalden  doen nu een beroep op de 
maatwerkvoorziening huishoudelijke hulp.  
A. Is deze aanzuigende werking niet te voorkomen? Cliënten konden het eerder ook zelf 

betalen. 
B. In welke mate maatwerkvoorzieningen duurder zijn dan algemene voorzieningen. 

 
Antwoord: 
A. De Wmo biedt niet de ruimte om rekening te houden met de (financiële) mogelijkheden van 

de cliënt om de hulp zelf te regelen. Dat de cliënt dit in het verleden wel heeft gedaan, speelt 
hierbij geen rol. De gemeente mag in het gesprek met financieel draagkrachtige cliënten 
wel wijzen op de mogelijkheid om de voorziening zelf te financieren. Als de cliënt hier niet 
voor kiest, houdt het echter op.  

B. In het algemeen zijn algemene voorzieningen voor de gemeente goedkoper dan 
maatwerkvoorzieningen, maar in welke mate zal per voorziening verschillen. Bij de 
Algemene voorziening schoonmaakhulp van de gemeente Tynaarlo bedraagt het uurtarief 
van de aanbieders ongeveer € 25,=. Hiervan vergoedt de gemeente € 9,50 per uur, de 
overige kosten komen voor rekening van de inwoner die gebruik maakt van de algemene 
voorziening. Bij de maatwerkvoorziening hulp bij het huishouden betaalt de gemeente het 
volledige (gecontracteerde) uurtarief aan de aanbieder, de inwoner aan wie de 
maatwerkvoorziening is toegekend betaalt alleen het toepasselijke abonnementstarief. 

 
30) P39: ‘Naast huishoudelijke hulp in natura wordt deze voorziening ook in de vorm van een PGB 

verstrekt.’ 
Gaarne uitleg wat dit inhoudt. 
 
Antwoord: 
Huishoudelijke hulp in natura wordt geleverd door één van de door de gemeente 
gecontracteerde aanbieders. De cliënt kan daarbij de voorkeur voor een bepaalde aanbieder 
aangeven. De gemeente betaalt de aanbieder vervolgens (maandelijks) voor de geleverde hulp. 
Een klein aantal cliënten krijgt geen hulp in natura, maar heeft gekozen voor een 
persoonsgebonden budget (PGB). Met dit budget wordt een door henzelf uitgezochte hulp 
betaald. De betaling van de hulp verloopt via de Sociale verzekeringsbank (SVB), die hiervoor 
over het door de gemeente beschikbaar gestelde budget kan beschikken. 

 



31) P41: Zorg in natura 
Wat is de (mogelijke) reden voor toename van cliënten in dagbesteding/begeleiding ZIN? 

 
 Antwoord: 

Vanuit de Sociale Teams worden twee ontwikkelingen gesignaleerd:  
1. meer uitstroom uit de GGZ, waarbij de cliënt vervolgens onder begeleiding zelfstandig gaat 

wonen, en  
2. het langer zelfstandig thuis blijven wonen van ouderen, waarbij dagbesteding wordt ingezet 

om overbelasting van de mantelzorger(s) te voorkomen. Denk daarbij aan situaties waarbij 
één van de partners (beginnende) dementieklachten heeft. 

  



Technische vragen Leefbaar Tynaarlo 
 

32) In stukken zoals het coalitieakkoord etc. staat vermeld dat er zandwegen en (semi) 
schelpenpaden worden hersteld. Wanneer wordt o.a. schelpenpad Kerkweg hersteld? En welke 
zandwegen zijn er dit jaar hersteld? 
 
Antwoord:  
Alle zandwegen krijgen twee keer per jaar een onderhoudsbeurt. Na de winter en voor de herfst. 
Dit houdt in dat de zandwegen geschaafd worden., geprofileerd en dat de afwatering hersteld 
wordt. De afgelopen jaren is er op een aantal plekken zand aangevuld om de afwatering te 
verbeteren. Een goede afwatering is het behoud van een zandweg en komt de berijdbaarheid 
ten goede. In 2014 heeft het fietspad kerkweg regulier onderhoud gehad. Nieuw onderhoud 
staat gepland in 2019 / 2020.  

 
33) We hebben als raad tot uitbreiding besloten van het aantal BOA’s. 75.000 euro is hier voor 

vrijgemaakt. Zijn daar daadwerkelijk 2 FTE’s extra aan toegevoegd en zo neen wat is daarvan 
de reden? 

 
Antwoord: 
Sinds 1 april 2019 heeft de gemeente Tynaarlo twee extra boa’s ingehuurd (20 uur per week) 
voor toezichtstaken in de openbare ruimte, waaronder overtredingen van de Algemene 
plaatselijke verordening (Apv) en de Afvalstoffenverordening (Asv).  De rest van het budget 
zetten we flexibel in waar en wanneer het nodig is. 
 

34) P19: In de voorjaarsnota heeft u het over het aanbod “derde beweeguur “ en worden 
zwemvaardigheidslessen aangeboden aan de scholen in het basisonderwijs. De vraag is 
hoeveel scholen hebben hieraan meegedaan en hoeveel leerlingen maakten hier gebruik van. 

 
Antwoord: 
In 2019 hebben ruim 1100 kinderen meegedaan aan het derde beweeguur. Schoolzwemmen 
is een onderdeel binnen het aanbod van het derde beweeguur. Hier heeft 1 school met 20 
kinderen aan deelgenomen. Daarnaast heeft 1 school schoolzwemmen aangeboden als 
alternatieve gymles (en dus niet als extra beweeguur), ook met ondersteuning van de 
buurtsportcoaches. Daar hebben 115 kinderen aan deelgenomen. 

 
  



Technische vragen D66 
 

35) P9: Wat gebeurt er concreet met de subsidiepot van € 400.000 voor ondernemers?  
 

Antwoord: 
De subsidiepot wordt beheerd door de Provincie. Er is op dit moment nog 320.000 beschikbaar. 
Het aantal aanvragen voor deze regeling is in de gehele provincie laag. Daarom gaan we ook 
in gesprek met de provincie om de gelden wel ingezet te krijgen en stimulering te bereiken 
 

36) P10: Er wordt gesproken over een MTB-overzichtspaneel. Dit klinkt een beetje oldschool. Wordt 
dit gecombineerd met een app, zodat de routes ook online gevonden en gevolgd kunnen 
worden?  

 
Antwoord: 
Het MTB overzichtspaneel in Zuidlaren is het eerste paneel in een netwerk van MTB routes 
overzichtspanelen in Drenthe, dit naar voorbeeld van het fietsknooppuntensysteem. Het initiatief 
maakt onderdeel uit van de uitvoeringsagenda van de Drentse MTB-visie met als ambitie: 
'Drenthe, 5 sterren fietsprovincie'. Het MTB overzichtspaneel geeft een overzicht van bestaande 
'losse' routes én toont mogelijke verbindingsroutes. De meeste 'losse' routes worden reeds 
digitaal gedeeld op Drenthe.nl  Aan een app wordt gewerkt. 
 

37) P12: Waaraan moet de €54.000 voor onderwijsachterstandenbeleid precies aan besteed 
worden? 

 
Antwoord: 
Tynaarlo is één van de weinige gemeenten die tot nu toe geen OAB gelden ontving. In 2019 is 
de gewichtenregeling om te bepalen of er in een gemeente kinderen wonen met kans op een 
onderwijsachterstand veranderd. Hierdoor krijgt Tynaarlo nu wel OAB gelden. De OAB gelden 
moeten worden besteed aan voor- en vroegschoolse educatie. Het jaar 2019 wordt gebruikt om 
gezamenlijk met het veld, een plan voor VVE te maken. Dit is onderwerp van gesprek met het 
LEA (Lokale Educatieve Agenda) met al onze onderwijspartners. 
 

38) P15: De provincie verstrekt de gemeente Tynaarlo voor zowel 2019 en 2020 een incidentele 
subsidie van € 100.000,- voor verbetering voor toegankelijkheid en spreiding van bibliotheken. 
Kunt u aangeven wat u bedoelt met “ spreiding van bibliotheken”? 

 
Antwoord: 
De provincie subsidieerde tot en met 2016 in de exploitatie van de lokale bibliotheken. Nadien 
is de provincie gestopt, omdat van de exploitatie geen wettelijk bibliotheektaak is. Mede 
hierdoor, maar ook door gemeentelijke taakstellingen, staat de exploitatie van 
bibliotheeklocaties onder druk. Met de tijdelijke maatregel, eerst 2019 t/m 2022, wil de provincie 
bijdragen in het "behoud van de bibliothekenvestigingen op het platteland".  Voorwaarde is wel 
dat de gemeente de exploitatiesubsidie aan de bibliotheek in die periode niet vermindert. 
 

39) P31: Welke 5 bruggen in Eelde worden hier specifiek mee bedoeld?  
 
Antwoord: 
Dit zijn de bruggen in de doorgaande wegen en niet de bruggen naar de eilanden.  

  



Technische vragen ChristenUnie 
 

40) P4: Een van de oorzaken van het lagere accres is een lagere compensatie voor loon- en 
prijsontwikkelingen. Hoe moet ik dit lezen?  Zijn prijzen en lonen minder gestegen dan verwacht, 
of wordt de stijging niet volledig gecompenseerd? Hadden we hier rekening mee kunnen of 
moeten houden?  

 
Antwoord: 
Jaarlijks wordt door het rijk een meerjarige inschatting gemaakt van de ontwikkelingen van lonen 
en prijzen (indexatie). Deze percentages worden jaarlijks in de meicirculaire gepubliceerd. 
Indien de verwachting is dat de lonen/prijzen minder hard gaan stijgen dan wordt de indexatie 
naar beneden bijgesteld. Het verschil tussen de inschatting uit de voorgaande meicirculaire 
t.o.v. de nieuwe meicirculaire wordt gecorrigeerd op de algemene uitkering waardoor deze 
negatief wordt bijgesteld. Indien de prijzen/lonen harder stijgen dan verwacht vindt een 
tegengesteld effect plaats waarbij de gemeenten extra compensatie ontvangen. Het verschil 
ontstaat door een hogere raming in de Miljoenennota t.o.v. de CEP-raming waar de 
meicirculaire op gebaseerd is. 
 

41) P34: Wat houdt de ‘inzet reserve bibliotheken’ van €135.000 in? 
 

Antwoord: 
Er is in 2017 naar aanleiding van de aangenomen motie van 8 november 2016 een 
bestemmingsreserve van € 405.000 gevormd om de laatste tranches van de bezuinigingen op 
het bibliotheek werk vanaf 2019 met maximaal 3 jaar uit te stellen (2019 t/m 2021). Van deze 
reserve wordt nu een bedrag van € 135.000 gebruikt in 2019. 
 

42) P17: abonnementstarief: u ziet een aanzuigende werking vanwege de aantallen. Dit heeft een 
negatieve klank. Kunt u dit concreet maken? Hoeveel extra clienten zijn erbij gekomen door 
deze maatregel? Is het een aanzuigende werking of een verlaging van de drempel, waardoor 
mensen die er recht op hebben nu beter gebruik kunnen maken van voorzieningen? 

 
Antwoord: 
Vanaf eind 2018 wordt door de Sociale Teams bijgehouden of er een duidelijk verband is tussen 
de invoering van het abonnementstarief en de betreffende Wmo-aanvraag. Tot op heden zijn 
ruim 30 van dergelijke aanvragen geregistreerd. De vraag of  iemand in aanmerking komt voor 
een Wmo-voorziening staat overigens volledig los van het inkomen of vermogen van de 
betreffende persoon. Als voor een toegekende Wmo-voorziening een eigen bijdrage werd 
gevraagd, was dat inkomen of vermogen voor de vaststelling van de hoogte van die eigen 
bijdrage tot 1 januari 2019 wél relevant. De eigen bijdrage kon daarbij zo hoog worden, dat men 
voor hetzelfde (of vaak minder) geld zélf de noodzakelijke voorziening kon aanschaffen of de 
noodzakelijke hulp kon inhuren, en om die reden afzag van een aanvraag. Door de invoering 
van het abonnementstarief kan deze groep gebruik maken van een Wmo-voorziening via de 
gemeente waarvoor minder hoeft te worden betaald dan daarvoor. Voor de groep die door de 
hoogte van de eigen bijdrage afzag van een noodzakelijke Wmo-voorziening via de gemeente, 
en die zelf niet een voorziening heeft aangeschaft of hulp heeft ingehuurd, betekent de invoering 
van het abonnementstarief inderdaad een verlaging van de (financiële) drempel om gebruik te 
maken van een voorziening. Overigens wordt in de tekst alleen feitelijk gewezen op een 
bepaalde ontwikkeling in cliëntenaantallen en wordt een verklaring gegeven voor de 
gesignaleerde afwijking van de trend, zonder dat hier een waardeoordeel over wordt 
uitgesproken. 
 

43) P17: Beschermd wonen: hoe komt het dat we geen geld meer over houden aan beschermd 
wonen? 

 
Antwoord: 
In de tekst op pagina 17 staat dat we geen geld meer overhouden, dit had moeten zijn dat we 
minder geld overhouden. In de monitor Sociaal domein valt te lezen (pagina 42) dat het resultaat 
in 2017 € 657.000 positief was en in 2018 € 470.000. Voor 2019 wordt eenzelfde resultaat 
verwacht. 
 



44) P18: Eerder stelde de ChristenUnie vragen over een loket voor nieuwkomers, een vast punt 
waar nieuwkomers terecht kunnen met vragen, ook na langere tijd. De beantwoording is wat 
blijven liggen (oorzaak bij onszelf), maar de vraag is nu: hoe verhoudt zich die vraag om een 
loket met de pilot die u gestart bent? En tot de begeleiding door Vluchtelingenwerk? 

 
Antwoord: 
Dit staat los van elkaar. De pilot is in het kader van de voorbereiding van de nieuwe wet 
Inburgering 
Het spreekuur is bedoeld om na beëindiging van de maatschappelijke begeleiding van 
Vluchtelingenwerk, de mensen toch een mogelijkheid te bieden om hun vragen te kunne stellen. 
Het loket wordt beheerd door Vluchtelingenwerk. 
 

45) P27: Hoe kan het dat op basis van dezelfde redenering het krediet voor OBS Centrum/OBS 
Eelde met maar €80.000 moet worden verhoogd, en voor OBS Westerburcht met €377.00? Dit 
terwijl het oorspronkelijke budget voor de eerstgenoemde school hoger is.  

 
Antwoord: 
Voor OBS de Veenvlinder / Mariaschool is er slechts sprake van een ophoging van het 
normbedrag naar werkelijke kosten voor de uitbereiding door toenemende leerlingaantallen. 
Voor OBS de Westerburcht geldt tevens dat door wegvallen van inkoopvoordeel door een lange 
doorlooptijd, aanpassing van het ontwerp en bijbehorende hogere advieskosten de totale kosten 
hoger uitvallen. 
 

46) P29: Is een afschrijvingstermijn van 50 jaar voor houten loop-/fietsbruggen in Eelde en Zeegse 
reëel? Is dit niet te lang?  

 
Antwoord: 
Dat is reëel. Tegenwoordig worden er andere materialen toegepast in de bruggenbouw. O.a. 
composiet materialen en niet meer de standaard hardhout. Normaal onderhoud vindt wel plaats, 
dat bestaat bijvoorbeeld uit het vervangen van dekplanken.  

 
  



Technische vragen PvdA 
 
 

47) P1: We kijken tevreden terug op de afgelopen periode. Zo weten we elkaar in de praktijk steeds 
beter te vinden. De ontwikkelrichting voor het centrum van Zuidlaren, woningbouw in Vries-Zuid 
en het opstellen van de Omgevingsvisie zijn hier voorbeelden van. Via intensieve 
participatietrajecten blijven we elkaar opzoeken. Ook in het sociaal domein werken we steeds 
nauwer samen met onze inwoners in onder andere het VN-panel. 
 
1. Over welke we (vier keer) gaat het hier? 
2. Kunt u eens wat voorbeelden geven waaruit blijkt dat de samenwerking daadwerkelijk 

nauwer wordt? 
3. Kunt u met voorbeelden illustreren wat die nauwere samenwerking aan meerwaarde 

oplevert? Hoe die nauwere samenwerking met inwoners u heeft beïnvloed? 
 
Antwoord: 
1. In principe staat 'we' voor het college. Maar participatie gaat over het samen oppakken van 

zaken/onderwerpen. Daar waar het gaat over 'we weten elkaar steeds beter te vinden' 
betreft dit het college en de partij uit de samenleving.  

2. Genoemde onderwerpen zijn voorbeelden van intensieve participatietrajecten. Zoals 
bekend lopen deze trajecten.  

3. Dit betreft geen technische vraag. 
 

48) P3: Gemeenschappelijke regelingen. 4. ‘De gemeentelijke bijdrage stijgt de komende jaren.’ In 
de PPN staat echter op p19 bij punt 3 een positief saldo van ruim 200.000 euro. Reken je rijk, 
betaal je arm? 

 
Antwoord: 
Voor het antwoord verwijzen we naar het antwoord bij vraag 2.  

 
49) P9: Mooie en actieve kernen 

1. Kunt u voorbeelden geven van de ideeën die in Vries zijn aangegeven? Met wie bent u hier 
in gesprek? 

2. Waarom kiest u in Eelde voor een benadering via de lokale media? Waarom zijn er nu nog 
geen concrete voorstellen en waarom heeft u niet gekozen voor een integratie met de 
afronding van het centrumplan (de motie stamt tenslotte al uit 2017). 

 
Antwoord: 
Voor Vries zijn we in gesprek gegaan met de volgende partijen: Boermarke, VOV, Vrouwen van 
Nu en de historische vereniging Oud Vries. Voorbeelden zijn het knotten van 34 lindebomen op 
de Brink in Vries op een hoogte van +/- 7 à 8 meter boven het maaiveld, en het voor 3 jaar 
plaatsen van feestverlichting (tijdens de wintermaanden) en hanging baskets (gedurende de 
lente/zomer) op en nabij het centrum. 
 
In Eelde is er bewust voor gekozen om de lokale media (via Dorpsklanken) te benaderen in 
combinatie met EP-zakelijk (de ondernemersvereniging in Eelde-Paterswolde). De gedachte 
hierachter is dat nagenoeg alle inwoners (jong en oud) klant zijn bij ondernemers die verbonden 
zijn aan EP-Zakelijk, en Dorpsklanken wordt gelezen door een groot aantal inwoners.  
Integratie met de centrumplanontwikkeling van Eelde zou kunnen impliceren dat er geen ruimte 
is voor deze impulsgelden in Paterswolde. Door Dorpsklanken en EP-zakelijk als (mede-) 
afzender van dit initiatief te laten fungeren richting de inwoners van Eelde-Paterswolde kunnen 
initiatieven opgehaald worden voor het geheel van Eelde-Paterswolde. 
Dorpsklanken en EP-zakelijk zijn dan ook niet benaderd met een specifieke vraag om ideeën 
aan te dragen, maar bovenal om mee te denken over de vraag hoe ideeën en initiatieven van 
de inwoners op te halen. Zover is het echter niet gekomen. EP-Zakelijk heeft een eigen initiatief 
ingediend. Wij zijn nu aan het toetsen of dit voorstel aansluit bij de gedachtegang van de motie 
“bruisende kernen” zoals destijds is aangegeven. Zodra daar een beslissing over is gevallen, 
zullen wij daar over berichten.. 

 
 



50) P10: Regiomarketing 
1. ‘Dit doen wij samen met lokale ondernemers’. Wie zijn dit? 
2. Waar is de ‘gezamenlijke website van de regio onder de website van Marketing Drenthe’ te 

vinden? 
3. Idem voor de website van de Kop van Drenthe 

 
Antwoord: 
Dit zijn ondernemers die deelnemen in de Toeristische Adviesgroep Zuidlaren, ondernemers uit 
Eelde en Paterswolde. De website is te vinden op de homepagina van www.drenthe.nl/home. 
Vervolgens kan bovenaan de pagina geklikt worden op: ‘regio’s’. Vandaaruit kunnen de 
regiosites benaderd worden. 
 

51) P15: Welke projecten heeft de cultuurcoach momenteel onder handen? 
 
Antwoord: 
In de meicirculaire is het geld vanuit de impulsregeling beschikbaar gekomen, dat we samen 
met het geld uit de begroting nu inztten voor de coaches. Wij verwachten dat na de zomer de 
cultuurcoaches geworven zijn en starten met concrete projecten, waarbij de verbinding met het 
sociaal domein (deelname van inwoners uit de doelgroepen) wordt betrokken. 


